

# Styrelsemöte i Svartåns vattenråd 19 november 2024

**Plats:** Sal A, idrottshallen Västerfärnebo

| Namn                            | Närvaro (x)/<br>frånvaro (f) | Styr. |
|---------------------------------|------------------------------|-------|
| Henrik Berndtsson (ordf.)       | x                            | Ord.  |
| Per Aldén (vice ordf.)          | x                            | Ord.  |
| Camilla Ranlund (sekr.)         | x                            | Ord.  |
| Kent Ragnarsson                 | f                            | Ord.  |
| Johan Södereng                  | x                            | Ord.  |
| Sandra Burman                   | x                            | Ord.  |
| Linnea Landfors                 | x                            | Ord.  |
| Inga-Lill Boija (kassör, medl.) | x                            | Ord.  |
| Stefan Sjödin                   | x                            | Ord.  |
| Erik Brate                      | f                            | Ers.  |
| Johan Pettersson                | x                            | Ers.  |
| Berit Karlsson                  | x                            | Ers.  |
| Anna Malmström                  | x                            | Ers.  |
| John de Jong                    | f                            | Ers.  |
| Patrik Zvar                     | f                            | Ers.  |
| Monica Yngvesson                | x                            | Ers.  |
| Linnea Svärd (åtg.samordn.)     | x                            |       |
| Lisa Ekberg                     | x                            |       |
| Roger Nordström                 | x                            |       |
| Daniel Söderberg                | x                            |       |

## 1. Ordförande öppnar mötet

---

Ordförande Henrik Berndtsson öppnade mötet.

## 2. Godkännande av dagordning

---

Styrelsen godkände dagordningen.

## 3. Val av mötesfunktionärer

---

Camilla valdes till sekreterare. Till justerare valdes Sandra. Protokollet kan godkännas via e-post.

## 4. Föregående protokoll

---

Föregående protokoll (september 2024) läggs till handlingarna och godkändes också för att publiceras på hemsidan.

## 5. Ekonomi och Mälarens vattenvårdsförbund

---

Saldo (241119) är 31 587,80kr.

Vattenrådets LOVA-projekt är nu slutredovisat och väntar på godkännande från Länsstyrelsen. Alla bidragsmedel användes upp förutom ca 3312kr. Camilla återkopplar till Inga-Lill och Henrik om hur de medlen ska hanteras så snart som hon får besked om det.

Styrelsen godkände kvittot som betalats för bröd till Linnea. Linnea köper kakor eller liknande nästa gång.

Svartådalens bygdeutveckling sponsrar med 200kr extra i år.

Det finns inga planer på att söka bidragsprojekt 2025.

Camilla kollar upp vad som ingår i Loopia och återkopplar till Inga-Lill och Henrik. Sedan tas det med till ett kommande styrelsemöte. Ansvaret för Loopia bör gå över från sekreterare till kassör. Camilla ser till att Inga-Lill får ta över kontoansvaret för Loopia.

Inga-Lill skickar den underskrivna attestinstruktionen till Camilla via mejl.

Roger från Mälarens vattenvårdsförbund deltog på mötet för att diskutera hur fakturahanteringen går till om vattenrådet tar hjälp av Mälarens vattenvårdsförbund. Den som har beställt får fakturan till sig som den granskar, sen skickar samma person in fakturan via en mejladress i systemet Fortnox. Sedan ska det finnas en attestansvarig som godkänner. Kassören ska vara ansvarig för attestering. Vad gäller medlemsavgifterna kan vattenrådet skicka medlemslistan till Roger som han sedan lägger in i systemet. Kostnaden för vattenrådet skulle vara 50kr per månad. Inga övriga kostnader.

**Beslut:** Styrelsen beslutar att ta hjälp av Mälarens vattenvårdsförbund med fakturahanteringen enligt ovan.

## 6. Skog och vattenvårdsåtgärder

---

Daniel Söderberg från AB Karl Hedin deltog på styrelsemötet och pratade om vad skogsbruket gör för att skapa bra vattenkvalitet i våra bäckar och åar. Det handlade främst om körskador där det tidigare varit problem med körskador som lett till läckage från skogen. Det har branschen arbetat för att förbättra vilket gjort att det är bättre idag även om det fortfarande finns problem där förbättringsarbetet behöver fortsätta.

Om diket är vattenförande någon gång under året krävs bro över diket. Det bedöms oftast utifrån vegetation och kartmaterial för att se om det ser ut att ha runnit vatten där. Om det runnit vatten där nyligen fungerar det analyssättet men inte om det var längre sedan vattnet rann i diket. Då kan diken som egentligen är vattenförande någon gång under året missas.

Det skiljs på allvarliga och mindre allvarliga körskador. Allvarliga körskador behöver åtgärdas akut enligt lagkrav. Det kan ibland vara svårt pga risken att förvärra skadan istället för att förbättra.

Beroende på hur affären har gjorts är det antingen den som skördar skogen eller markägaren som blir ansvarig för att återställa körsador. Det är därför viktigt att ha dialog innan om vem som är ansvarig för vad.

Största utmaningen är att avverkningar sker året runt och vissa delar av året är det större risk för körsador. Med klimatförändringarna kommer utmaningarna öka eftersom vintrarna och nederbördsförhållandena kommer förändras.

Avskärande diken för att skydda exempelvis jordbruksmark nedströms arbetas inte med i nuläget trots att kalavverkning leder till en stor ökning av avrinningen från skogen vilket kan orsaka problem för jordbruksmarken.

Tas hänsyn till strandskydd? Den tittas på under kartutredningen som görs innan arbetet.

Nära Svartån, eller andra öppna vattendrag, skulle minimikantzonen vara 5 meter. I kantzonen premieras naturvärdena så t ex kan någon gran tas bort för att främja lövskog.

På grund av klimatförändringarna finns behov av att ha en mer varierad skog som är mer hållbar för torka och bränder eller översvämningar beroende på läget.

## 7. Vikarie Camilla 2025

---

Camilla kommer att vara föräldraledig 2025. En vikarie håller på att rekryteras som kommer att vara representant för Västerås stad i vattenrådet under tiden. Antagligen kommer vikarien vara ny inom området och vi behöver därför alla inom vattenrådet hjälpas åt att stötta vikarien och välkomna den.

## 8. Inför årsstämman

---

På styrelsemötet bestämdes följande gällande årsstämman och vem som är ansvarig för vilken förberedelse.

- Datum: Tisdag 1 april, kl. 18.
- Plats för stämman: A-salen, Idrottshallen. Johan S bokar lokal och fixar kaffe + te.
- Fika: Linnea S eller Camillas vikarie ordnar fika.
- Projektor: Linnea S eller Camillas vikarie tar med projektor.
- Föreläsare/gäster: Tema PFAS. Sandra och Anna är ansvariga. Max 30min.
- Ta fram inbjudan: Henrik tar fram inbjudan genom att formulera om förra årets inbjudan.
- Save-the-date och kallelse skickar Henrik. Kallelsen ska skickas ut senast 2 veckor innan årsstämman.
- Medlemslista/röstlängd: Inga-lill är ansvarig för att ta fram.
- Verksamhetsberättelsen: Inga-lill lägger in ekonomin.
- Verksamhetsplan med budget: Inga-lill lägger in ekonomin.
- Dagordning för årsstämman: Tas fram på nästa styrelsemöte.
- Revisionsberättelse: Inga-lill tar fram.
- Kontakta valberedningen: Henrik kontaktar valberedningen.
- Tackpresent om det är någon som behöver: Tas på nästa styrelsemöte.

Vi gick igenom utkastet till verksamhetsplan och verksamhetsberättelse. Camilla ska skriva ut vad SHE betyder men i övrigt är utkastet ok.

Camilla skickar checklisten för årsstämman till Henrik.

## 9. Samråd Gussjön

---

Kan vattenrådet organisera samrådet vid Gussjön för fräsning för att återställa till betesmark?

**Beslut:** Styrelsen beslutade att vattenrådet kan organisera samrådet vid Gussjön genom Linnea S.

Fräsning av Gussjön planeras vid den östra sidan i nuläget. Monica ser behov av ytterligare åtgärder. Frågor om ytterligare åtgärder kommer diskuteras under samrådet.

## 10. Åtgärdssamordning, lägesrapport (information)

---

Linnea S berättade om projektet och hur det fortlöper.

Igår hade Länsstyrelsen en dag om hur översvämningsdirektivet och vattendirektivet kan kombineras där Linnea S och Henrik deltog. Bland annat samverkan och kommunikation diskuterades.

LOVA-medlen för åtgärdsplanen för Svartån har slutrapporterats. Besked från Länsstyrelsen väntas på.

## 11. Övriga frågor

---

Lisa Ekberg är adjungerad i styrelsen.

Samråd om reviderade vattenskyddsområde inom Knipkällan på fredag.

## 12. Laget runt (i mån av tid)

---

Utgick på grund av tidsbrist.

## 13. Nästa möte

---

Onsdag 19 februari, kl. 14

Plats: A-salen, idrottshallen. Johan S bokar och fixar kaffe/te. Linnea S fixar kakor.

Tema: Årsstämman

## 14. Mötet avslutas

---

Mötet avslutades och ordförande tackade för visat intresse.

Västerfärnebo 19 november 2024,



Henrik Berntsson

Ordförande



Camilla Ranlund

Sekreterare



Sandra Burman

Justerare